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v tomto čísle najdete:

navzdory všem překážkám koronavirové pandemie se letos kro-
jované hody v Zaječí uskutečnily tradičně v prvním červenco-
vém víkendu, a to 3. a 4. července. I přesto, že letos jsme popr-

vé měli možnost naše hody pořádat i  za  dešťových podmínek díky 
novému kulturnímu sálu, se počasí velmi vydařilo. Prvním párem pro 
rok 2021 byli zvoleni Valérie Zimmermannová a Paolo Palazzo. Dru-
hým a třetím párem byli zvoleni Daniela Ulrichová, František Hanák 
a  Eliška Létalová, David Novák. Celkově bylo na letošních hodech 
devět krojovaných párů. Tradičně se o týden později konaly i Zaječské 
hodky, a to v sobotu 10. července.

Již druhým rokem jsme se rozhodli máju postavit ručně, pořídili 
jsme si vlastní „holoviny“ a  máju si úspěšně postavili. Doufáme, že 
se tato nová tradice našim příznivcům líbí a  budeme v  ní s  radostí 
pokračovat. K tanci a poslechu po celé konání hodů hrála DH Hovora-
né, hodky pak doprovodila DH Zlaťanka. Po vzoru loňské Krojované 
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zábavy a  na  doporučení kapely letos zvaní spoluobčanů 
probíhalo pouze v sobotu. Děkujeme ze srdce všem, kteří 
nás přivítali a přispěli. 

V  sobotu jsme si i  letos zatancovali Dětské sólo, které 
se stalo nedílnou součástí našich hodů. V neděli proběhla 
tradiční volba Starých stárků i všemi milované Žufánko-
vé sólo. Hodky roztančilo Půlnoční překvapení, ve formě 
tanečních scének. Doufáme, že vás bavilo.

Nicméně ani letošek se neobešel bez negativních reak-
cí. Mladá chasa pořádá každoročně krojované hody dob-
rovolně z  lásky k  folklóru a  tradicím, které se v  Zaječí 
postupně vytvářely a stále vytvářejí. Krojované hody nám 
daly mnoho radosti, protančených letních měsíců, dob-
rých kamarádů a nosíme je v srdci. Máme radost, když nás 
přespolní chasy dojedou v našem snažení podpořit a my 
zase na oplátku přijedeme podpořit je. Každý rok se snaží-
me zlepšovat, učíme se nové tance a  zpíváme nové pís-
ničky. Kroje uložené na obci jsou nám k dispozici mnoho 
let a  jsou pravidelně nošené mnoha krojovanými. Tomu 

bohužel odpovídá i  jejich stav. Aktivně šijeme a  snaží-
me se je obnovovat. Například za  poslední roky se nám 
podařilo nakoupit brokáty a ušít šestery brokátové vrchní 
šaty, vyměnit všechny stárkovské klobouky i s voničkami 
a další. Ceny krojů i všeho okolo hodů ale bohužel rostou. 
Kapela na dva dny stojí běžně okolo 85 000 Kč a například 
pánská vyšívaná košile okolo 4 500 Kč. Proto nás mrzí, 
když slyšíme neustálou nekonstruktivní kritiku. Jsme 
přece jen lidé a  děláme, co můžeme. Ze srdce doufáme, 
že tyto okolnosti neodradí další zájemce o folklór a námi 
milovaná tradice bude pokračovat ještě další dlouhá léta.

Děkujeme obci Zaječí za  finanční pomoc, vinařům 
za  věnované víno, a  hlavně děkujeme všem příznivcům 
folklóru, kteří nám pomohli s chystáním hodů a přišli si 
je s námi užít. 

Pokud situace dovolí, těšíme na vás na našem prvním 
krojovaném plese v únoru 2022 nebo již za šest měsíců 
na dalších krojovaných hodech! 

Chasa a stárci Zaječí

pokračování z titulní strany ê
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Už několik let nás v  televi-
zi provází nejrůznější české 
a  zahraniční pořady o  vaře-

ní, pečení, gastronomii jako takové. 
Velký dojem na  mě učinil americký 
seriál s kuchařem, původem irským, 
Gordonem Ramseym. Tento vyhlá-
šený kuchař přijížděl na  pozvání 
restauratérů, aby jim pomohl s upa-
dajícím podnikem. Neměl vůbec 
lehkou pozici zbavit majitele roky 
zaběhlých zvyků a zlořádů a dát směr 
prosperujícím podnikům. Mimo 
jiné, tady jsem si poprvé uvědomila 
a  vzpomněla na  naši Hygienickou 
službu. To, co Gordon Ramsey odha-
loval v  zákulisí restaurací, tu špínu 
a zkažené potraviny putující na talíře 
hostů, bylo něco neskutečného. Byla 
jsem zaměstnána 15 let v  obchodě 
s  potravinami, kde neustálým stra-
šákem takových provozů byla „pře-
padovka“ zaměstnanců Hygienické 
služby. Provozy a  prodejny musely 
být v neustálé čistotě.

Dalším projektem kuchaře Gordo-
na Ramseye byla soutěž MasterChef 
Amerika. Tento pořad už jsem nevy-
držela sledovat. Soutěžící byli podle 
dohodnutých pravidel vystavováni 
neustálému tlaku, napětí na čas, kva-
litu, podléhali nervozitě.

Program MasterChef byl zakoupen 
televizí Nova také pro české soutěžící. 
Působil na  mne jako ten americký – 
napětí, vadily mně pokřiky porotců, stres 
a  nedokázala jsem tento pořad shléd-
nout do konce. Nevím kolik let v televizi 
běžel, nezajímal mne. Asi tak v září večer 
zazvonil telefon. Volal syn, zda se dívám 
na  MasterChef. Okamžitě jsem odpo-
věděla že ne, že se mi nelíbí. jak porotci 
pokřikují na soutěžící. „A víš, že je tam 
jeden Zaječák, nějaký Paolo Isajský.“ 
„Vážně?“ říkám, „toho já znám!“. „Tak se 
běž dívat“. Rychle jsem ukončila hovor 
a běžela naladit správný program.

Opravdu, mezi soutěžícími jsem 
zahlédla Paola v zaječském kroji. Nevím 
kolikátý už to byl díl, ale okamžitě mě 
MasterChef s  Paolovou účastí chytil. 
Bylo příjemné, že kromě sebe a  své-
ho umu, předváděl i  svou moravskou 
hrdost obléknut do  zaječského kroje. 
Paola znám, při setkání se pozdravíme, 
usmějeme na sebe, i  jeho maminka je 
takové usmívající se sluníčko a právem 
musí být na svého syna hrdá. Můj muž 
ho moc nezná, proto když v  televizi 
Paola „střihli“, volala jsem „...to je Pao-
lo, honem se podívej.“ Tím, že sleduje-
te známého člověka, vcítíte se do situ-
ace a jste tak vtáhnuti do pořadu, že si 
večer říkáte – co bude dnes v televizi, 
bude tam Paolo? Každým dalším dílem 
sleduji, jak je Paolo zručný, inspira-
tivní, zkrátka šikovný. To z  pouhého 
pozdravu při setkání nezjistíte. Soutěž 
nám ukázala jak velkou bojovností 
a hlavně kreativitou je obdarován. Ale 
mládí je odvážné.

Běží další díl pořadu, počet soutěží-
cích se ztenčil, slyším známé pokyny... 
„Máte pět minut do servírování,“ při-
čemž soutěžící pohledem na  hodiny 
v duchu prosí, ať se čas na chvíli zastaví, 
aby stihli dovařit a  servírovat. Po pěti 
minutách nastal neúprosný povel 

porotců. „Ruce nahoru“. Mně to v tom 
napětí znělo spíše jako válečný povel 
„Ruce vzhůru“. Soutěžící nesmí učinit 
žádný pohyb, natož poopravit něco 
na  talíři. Porota hodnotí, nastal čas 
někoho, i když dobrého, opět vyřadit. 

Soutěž MasterChef Česko míří 
do finále, zbývají jen čtyři soutěžící, mezi 
nimi Paolo Isajský. Náročnost výzev, 
tedy soutěžních úkolů, je neskutečně 
obtížná, dramatická, ale jenom jeden 
může zvítězit. Všechny ze tří žen jak 
Besky, Jíťa a Petra, tak jediný muž Paolo, 
chtějí dosáhnout vrcholu. Vždyť už došli 
tak daleko! I když jenom jeden může být 
MasterChef Česko 2021, přesto doufali.

Blíží se konec, napětí stoupá. 
Po všechny ty večery jsem se při vyřazo-
vání přistihla, jak svírám pěsti doběla, 
jen ať Paolo postoupí. Nastal vyřazova-
cí večer, pravidla soutěže jsou neúpros-
ná a  jeden ze čtyř musel odevzdat 
soutěžní zástěru. Už ani sevřené pěsti 
nepomohly. „Paolo končíš...“ zněl ver-
dikt porotců. „Jsi výborný kuchař, jsme 
rádi, že jsme tě poznali a  určitě svůj 
talent v  budoucnu využiješ“. V  tomto 
duchu shrnula porota v  čele s  Rad-
kem Kašpárkem, Janem Punčochářem 
a Přemkem Forejtem hodnocení Paola 
s přáním úspěch do budoucna.

Samozřejmě, že byl Paolo zklamán, 
vždyť už mu zbýval jen malý krůček 
k vysněnému vrcholu. Nesl to statečně. 
„Doufám, že jsem nezklamal Mora-
vu,“ zněla jeho poslední upřímná slo-
va v soutěži. „Dovolím si Paolo říci, že 
nás jsi nezklamal, obdivovali jsme tvé 
výkony, pro nás jsi MasterChef Ty.“ 

Lidka Létalová

MasterChef 
„Zaječí“

m a s t e r c h e f  v  z a j e č í
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Chce-li kdokoliv zjistit něco o naší vesnici, ve většině 
případů použije internet. Nemusí to být jen turista, 
ale také milovník vína, historie. Webové stránky 

jak obecní, tak stránky majitelů penzionů, vinařství téměř 
shodně obsahují informaci: „Dominantou obce Zaječí je 
kostel sv. Jana Křtitele z roku 1508,“ na kterou jsme my, 
zaječtí občané patřičně hrdi. Z okolních vesnic znám kos-
tely bílé fasády, čítající nějaké to století. Jsou krásné, ale 
krása našeho kostela spočívá v jeho kamenných zdech. Při 
pohledu na každý ten kámen přemýšlíte, jak je možné, že 
pořád drží pohromadě, kolik rukou dokázalo tolik kame-
ne opracovat, kostel vystavět bez současné stavební tech-
niky. Na mne působí kostel jako hrad chránící naši vesni-
ci, k němuž se vážou moje nejranější vzpomínky.

Jako malé šestileté děvčátko jsem doprovázela svoji sta-
řenku do kostela. Každý starší ví, že do kostela se lidé oblé-
kali do svátečního šatu. Moje maminka, švadlena, mně ušila 
volánkové šatičky, do nichž mně v neděli ustrojila. Stařenka 
oblékla sváteční sukni, barchetovou jupku, uvázala si kaš-
mírový šátek a  přehodila přes sebe teplý károvaný vlňák. 
Vyšly jsme pomalu do kopečka na mši. Obrovské kostelní 
dveře byly otevřeny, ovanul nás chlad a zvláštní vůně kadi-
dla. Usedly jsme do lavice. Stařenka vytáhla z kapsáře mod-
litební knížku, aby v ní nalistovala stranu, neboť na černé 
tabuli byla křídou napsána čísla stran, kde hledat písně, 
které tu neděli budou věřící zpívat. Slovům pana faráře 
jsem vzhledem ke svému věku moc nerozuměla. Prohlížela 
jsem si barevné obrázky, spíše miniaturní fotografie svatých 
v modlitební knížce a když zazněla slova „Slyšeli jste Slovo 
Boží,“ stařenka uchopila knížku ke  zpěvu. Zazněly první 
tóny varhan, svět jako by se pro mne zastavil. Tu sílu, tu 

mohutnost tónů, která zaplnila celý prostor kostela a ote-
vřenými dveřmi vyvěrala ven jako vůně do okolí, jsem si 
zamilovala. Ani zpěv věřících nedokázal upozadit jasně 
rozezvučené varhany. I moje stařenka se přidala k ostatním. 
Nevím proč a jak jsem tak malá pocítila „…a odpusť mi to 
stařenko tam nahoře,“ že stařenka zpívá falešně. Vím, že to 
tak vůbec nevnímala, důležitější pro ni byla nedělní sváteč-
ní chvíle při modlitbě a zpěvu. Jak mně tenkrát vyprávěla, 
Pán Bůh šest dní pracoval, aby stvořil svět s horami, řekami 
i se zvířaty, sedmý den odpočíval. V tomto duchu uctívali 
věřící neděli klidem a pokojem, výhradně tento den chodili 
na besedu ke svým blízkým.

Jak stařenka stárla, studené kostelní lavice už pro ni 
nebyly. A tak postupně cesty do kostela, jak její, tak i mé, 
řídly, až ustaly. Modlitební knížku otvírala už jen v teple 
své malé světničky a mně předčítala dětské modlitby jako 
„Andělíčku, můj strážníčku, opatruj mi mou dušičku...“ 
I  když stařenka před třiceti léty odešla na  věčnost, tak 
kostel, který denně při slunci východu a západu vídám, 
mně ji vždy připomíná.

Spojit Štědrý večer s návštěvou kostela na půlnoční mši 
jen dokresluje vzácnou vánoční atmosféru. Ovanuta chla-
dem kostelních zdí vstupuji se zatajeným dechem do zpo-
la osvětleného chrámu. Náhle se všechna světla rozsvítí, 
jako by právě vyšla Betlémská hvězda, rozezvučí se var-
hany a začíná půlnoční mše. Z kůru k nám slétly první 
slova písně „Narodil se Kristus Pán, veselme se,…“ Mše 
pokračuje po staletí stejnými rituály a končí nádhernou 
vánoční písní Tichá noc. Vracím se domů sice promrzlá, 
ale s pocitem vnitřního klidu, těším se na horkou kávu 
s vánočním cukrovím, neuškodí ani sklenička vaječného 
koňaku pro zahřátí.

Náš kostel sv. Jana Křtitele lze považovat za němého svěd-
ka našeho času. Vždyť za  půl tisíciletí, co stojí, by mohl 
mnohé vyprávět. Kdyby se tak dalo spočítat kolik generací 
křestem přivítal do života, kolik párů spojil v jeden celek, 
s kolika farníky se důstojně rozloučil. On jenom stojí a mlčí. 

Od dosud žijících pamětníků vím, že po 1. světové válce 
byl před kostelem postaven pomník k uctění padlých v této 

dominanta 
obce pláče
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válce. Přešlo pouhých 20 let, ještě se lidé ani nenadechli 
a svět zachvátila 2. světová válka. Po válce a změně režimu 
musel památník obětem 1. světové války ustoupit a na jeho 
místě vyrostl pomník nový, k  uctění padlých sovětských 
vojáků při osvobozování naší vesnice. Přešlo zhruba 40 let, 
změna režimu, zaplaťpánbůh bez války, a samozřejmě i ten-
to pomník musel ustoupit. Současný svobodný režim přinesl 
před kostel nový pomník tržního hospodářství. Vyrostla zde 
(zatím jedna) dřevěná budka, absolutně narušující estetický 
pohled, která nemá s pietou tohoto prostoru nic společné-
ho. Troufám si říci, že po staletí bylo okolí kostela vnímá-
no jako místo klidu a duchovního pokoje. Vždyť pár kroků 
od kostela odpočívají naši blízcí, kterým mnozí z nás nechali 
na náhrobcích vytesat slova „Odpočívejte v pokoji.“ Nevím, 
zda mají klid a pokoj, když není dodržován živými. Hlasité 
hovory za dlouhých letních večerů a občas i zvuky motorek 
rozléhajících se nejen po hřbitově, ale i do okolí kostela, to 
je realita, jakož i zde polehávající společensky unavené oso-
by. Že kolem kostela poletují papírky od nanuků, kelímky 
od nápojů, lze tolerovat. Vše se dá poklidit. Co však nelze 
tolerovat, je používání „nutné potřeby“ na  zdech kostela. 
Sama jsem toho byla svědkem a  dost mě to šokovalo. Co 
na to asi říká náš němý svědek času – kostel? Možná pláče...

Myslím si, že okolí kostela by mělo zůstat místem pietním, 
duchovním, ke  kterému bychom se měli chovat s  úctou 
a pokorou. Příkladem nám mohou být obce, které šly tak 
daleko, třeba v Moravské Nové Vsi, že vystavěly v  těsném 
okolí svých kostelů smuteční síně pro občany, kteří se chtějí 
se svými zemřelými důstojně rozloučit občanským pohřbem 
a uložit je do země na společný hřbitov. K vybudování tako-
vé smuteční síně by ideálně mohla posloužit budova fary. 
Jsem přesvědčena, že to je ta správná cesta v zájmu všech 
občanů, která by mohla motivovat Zastupitelstvo obce. 

Lidka Létalová
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VýstaVby a opraVy koMUnikaCí
polní Cesta okrUžní 
Jedná se o zpevnění polní cesty asfaltovým povrchem v extra-
vilánu obce, a  to od domu č.p. 512 ulice Dolní (od Krčků) 
a dále kolem vinic. Ukončena je výjezdem na hlavní silnici 
II/421 nad vodárnou. Stavbu cesty realizoval a  financoval 
Státní pozemkový úřad Břeclav v  rámci Plánu společných 
zařízení po komplexních pozemkových úpravách.

ZpeVněná koMUnikaCe k roZhledně Maják
Komunikace vede ze zlevněné polní cesty Okružní 
s  asfaltovým povrchem k  rozhledně Maják. Cena díla je 
1 748 200 Kč vč. DPH.
VýstaVba příjeZdoVé koMUnikaCe 
ke kapličCe sV. floriána
Vybudování nového povrchu komunikace z betonové vsa-
kovací distanční dlažby od ulice Vinařské ke kapličce sv. 
Floriána. Cena díla je 660 205 Kč vč. DPH. 
VýstaVba koMUnikaCe UliCe dlážděná 
U doMU č.p. 377
Provedení nového povrchu komunikace z betonové vsakova-
cí distanční dlažby zajišťující udržení vody v lokalitě bez její-
ho odvádění do kanalizace. Cena díla je 318 631 Kč vč. DPH.
opraVa koMUnikaCe UliCe doMky U č.p. 223
Jedná se o  úpravu stávající nezpevněné přístupové cesty 
k nemovitostem štěrkodrtí. Cena díla je 48 996 Kč vč. DPH.

opraVa koMUnikaCe Ul. sadařská U č.p. 44–46
Jedná se o  úpravu stávající nezpevněné přístupové ces-
ty k  nemovitostem z  asfaltového recyklátu. Cena díla je 
109 890 Kč vč. DPH.
ZpeVněná ploCha podél oploCení MŠ (par-
koViŠtě pod ZahradoU MŠ)
Vybudování plochy za  mateřskou školou včetně oplo-
cení a  přístupové branky do  zahrady MŠ. Cena díla je 
325  214  Kč vč. DPH. Obec získala dotaci z  PRV (Pod-
pora rozvoje venkova Jihomoravského kraje) ve výši cca 
150 000 Kč.
opraVa ChodníkU, obnoVa Zeleně a dopl-
nění VenkoVního Mobiliáře U kUltUrního 
doMU
Cena díla je 581 639 Kč vč. DPH. Obec získala dotaci ze 
SZIF (Státní zemědělský intervenční fond – Program roz-
voje venkova) ve výši 461 957 Kč.
parkoVaCí Místa Za těloCVičnoU Základní 
Školy
Cena díla je 268 070 Kč vč. DPH. V rámci stavby došlo 
i  k  ekologické likvidaci dvou původních betonových 
odpadních jímek u tělocvičny ZŠ za cenu 210 000 Kč.
opraVa garáží U těloCVičny ZŠ
Cena díla je 186 516 Kč vč. DPH.

přípraVa projektoVé 
dokUMentaCe
Do  konce letošního roku budou připraveny a  předány 
projekty na úřady k povolení staveb:
• Komunikace a inženýrské sítě – Zaječí, lokalita budoucí 
výstavby „U Hřiště II“
• Přístavba MŠ Zaječí (rozšíření budovy MŠ o dvě nové 
třídy)

noVé dětské hřiŠtě na konCi 
UliCe ŠakViCká
Toto hřiště bylo vybudována společností, která zajišťovala 
výstavbu rodinných domů v ulici Mladé vinohrady, a  to 
bez finanční spoluúčasti obce. Hřiště je veřejně přístupné. 
O jeho vzornou údržbu se prozatím starají obyvatelé nové 
zaječské ulice.

a k c e  o b c e

akCe obCe 
realiZoVané 
V průběhU rokU 2021
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kde se vzal stánek před farou v Za-
ječí? Nebyl v  tom žádný plán. 

Několikrát mě přesvědčovala naše 
varhanice Kristýna, abychom s  farou 
něco udělali. Že by tam bylo dobré 
komunitní centrum a kavárna. 

Na  faře v  letošním roce skončil 
dlouhodobý pronájem, v  průběhu 
kterého se na  faře nic neopravovalo 
a  fara tak dospěla do stádia, kdy tam 
jsou nevyhnutelné několikamiliono-
vé opravy. Několik týdnů byla pro 
mě představa záchrany fary nereálná, 
a to z toho důvodu, že my ani farnost 
Zaječí na  opravy nemáme dostatek 
finančních prostředků. Až jednoho 
rána jsem měla vnuknutí, že to zvlád-
neme. Ten den jsme měli domluve-
nou schůzku s naším panem farářem 
a  s  manažerem stavebních investic 
z  děkanství za  účelem zjištění stavu 
fary. Při schůzce jsem jim svůj nápad 
sdělila. Že bychom mohli založit sbír-
ku za účelem opravy fary, těmi vybere-
me na plány na rekonstrukci a násled-
ně pak můžeme žádat o  dotace. 
Abychom sbírku podpořili a abychom 
nespoléhali jen na  dotace, přišla prá-
vě myšlenka otevřít stánek před farou 
s  domácími limonádami, kvalitním 
vínem a drobným občerstvením. 

Naše snaha se v průběhu tohoto léta 
setkávala primárně s  vděkem a  pod-
porou turistů, věřících i  hledajících 
ateistů a  našich přátel, díky kterým 
jsme již na  novou projektovou doku-
mentaci vydělali a kterým za podporu 
velmi děkujeme. Na  druhou stranu 
se ale naše snaha setkala ojediněle 
i  s  nenávistí a  pomluvami ze strany 
místních obyvatel. Je snadné poukázat 
na někoho, že něco dělá špatně a očer-
nit jej za jeho zády a jinak neudělat nic 
pro změnu k lepšímu. Někteří občané 
se pozastavují nad tím, že náš stánek 
z  přírodního materiálu nepatří před 
takovou kulturní památku, jako je náš 
kostel, ale vůbec se nezamyslí nad tím, 
že právě fara již po desetiletí nevypa-
dá jako fara a  je v  takovém stavu, že 
bohužel právě ona kazí pohled na náš 

kostel. Mrzí nás to o  to víc, že naše 
úmysly jsou čisté. 

Provoz stánku před farou nám přidě-
lává velkou spoustu starostí. My ale věří-
me. A naši víru podporujeme úsilím, kte-
ré do činnosti na faře vkládáme. Věříme, 
že se nám podaří naplnit vizi toho, že se 
nám podaří obnovit farní život v Zaječí. 
Z fary bude nejen příjemná kavárna, ale 
i komunitní centrum nejen pro farní, ale 
i pro místní obyvatele. Bude to místo pro 
maminky s dětmi, pro seniory, pro míst-
ní chasu a především tam bude mít náš 
pan farář svoji kancelář, kde bude moci 
důstojně připravovat věřící na  svatbu, 
křtiny a podobně. Věříme, že naše fara si 
zaslouží opravit a že bude do budoucna 
krásným objektem, který bude podtrho-
vat příjemnou energii našeho kostela. 

Ve  Sbírce na  opravu fary bylo 
za  období 6–10/2021 vybráno 
28  400  Kč. Díky prohlídkám jsme 
na farní účty zaslali dalších 12 020 Kč. 
Tato částka dále dle smlouvy byla roz-
dělena na  poloviny: Částka 6  010  Kč 
byla zaslána na  původní farní účet 
na opravu kostela a druhá polovina, tj. 
taktéž 6 010 Kč bylo zasláno na nový 
účet založený za  účelem opravy fary. 
Celkem tedy díky nám přibylo na far-
ní účty 40 420 Kč. O průběhu sbírky 
i  o  financích z  ní vás budeme dále 
informovat. Nyní není sezona a tento 
čas chceme využít právě na zadání nové 
projektové dokumentace a na základě 
toho budeme žádat o dotace. 

Děkujeme všem za  pomoc 
i za podporu. Rádi se s vámi na nové 
faře budeme potkávat. 

Martina a Jan Vejrostovi

Cesta za záchranou fary v ZaječíakCe připraVená 
k realiZaCi
Rekonstrukce části dešťové kanali-
zace v ulici Školní. Jedná se o stoku 
„E“ od  Pavlovy uličky po parčík 
pod kulturním domem směrem 
ke  hřišti, která je v  havarijním 
stavu. Stavba bude zahájena spo-
lečností Stavby RUFA s.r.o. Velké 
Němčice na  začátku roku 2022. 
Tato společnost podala nejnižší 
nabídku na realizaci stavby v rám-
ci veřejné zakázky na  zhotovite-
le. Stavba by měla být dokončena 
do  dubna 2022. Jedná se první 
etapu rekonstrukce dešťové kana-
lizace ulice Školní. Následovat by 
měl úsek od  kostela ke  kulturní-

mu domu a dále pak úsek od ulice 
Hlavní ke kulturnímu domu. Pod-
le kamerových prohlídek je tato 
dešťová kanalizace ve  velmi špat-
ném technickém stavu a její rekon-
strukce je nevyhnutelná. Současně 
také dojde k  odpojení některých 
nelegálně připojených domovních 
odpadů, které do  dnešního dne 
nebyly přepojeny do nové splaško-
vé kanalizace a dochází tak k neu-
stálému znečišťování zaječského 
potoka, do  kterého je dešťová 
kanalizace vyústěna. 
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V  mém posledním příspěvku 
do Radničních listů jste si mohli 
přečíst něco o Habánech a také 

o tom, že podzemní stavby, které budo-
vali, sloužily jako úkryty. A že kostel sv. 
Jana Křtitele v Zaječí se řadí mezi tzv. 
fortifikované církevní stavby, kterých 
nalezneme v našem okrese hned něko-
lik. Z původní stavební situace kostela 
v Zaječí se dochovalo jen kněžiště, jehož 
točité schodiště se střílnami, mohutné 
ostění a vysoko postavená gotická okna 
(která byla při opravě kostela počátkem 
20. století zazděna) jasně svědčí o jeho 
pevnostní minulosti. Před kým a proč 
bylo nutné se ukrývat?

Hlavním důvodem opevňování kos-
telů na jihu Moravy byly nájezdy Turků. 
Výpady tureckých vojsk nejvíce sužo-
valy celou jihovýchodní Evropu v  16. 
a  17. století. Nevyhnuly se ani naše-
mu území. Výpady směřovaly na  jižní 
Moravu z Uher a byly vždy velmi kruté 
a  nelítostné. Osmanská říše usilovala 
o podrobení si Evropy zhruba 200 let. 
Nakonec musely prapory s půlměsícem 
odtáhnout s nepořízenou.

V podstatě vše začalo bitvou u Mohá-
če. V  létě roku 1526. Turci zvítězili 
a zcela rozbili uherská vojska. Z bitvy 
prchající mladý český král (v době smr-
ti mu bylo dvacet let) Ludvík Jagellon-
ský utonul v močále. Tím přišly Čechy 
i Uhry sice o mladého, ale o politicky 
i  vojensky velmi zdatného panovní-
ka a  jednotné vedení. Cesta do  srdce 
Evropy tak byla pro Turky snadnější. 
Po  smrti krále Ludvíka Jagellonského 
jeho místo obsadil méně zdatný Fer-
dinand I. Habsburský, což samozřej-
mě ještě více podněcovalo výbojné 
plány Osmanů. Obyvatelstvo Moravy 
zachvátila obrovská panika, když se 
začaly šířit zvěsti o  tureckém nemi-
losrdném drancování měst a  vesnic 
v Uhrách. K obraně země byl povolán 
každý desátý muž. Církvi byly rekvíro-
vány zvony pro vojenské účely. Všich-
ni dobře věděli, co přijde a  chtěli být 

připraveni. Mnohé vesnice jihu Mora-
vy opevňovaly své kostely. Byla to totiž 
tenkrát jediná pevná stavba na vsi, kte-
rá mohla dobře posloužit jako útočiště 
a  úkryt. Dala se také relativně dobře 
a  snadno bránit. Z  opevněného kos-
tela obvykle vedla podzemní chodba, 
vyúsťující někde v bezpečí za vsí. Byla 
poslední možností záchrany obránců 
a obyvatel, ukrytých v kostele.

Tehdy však Čechy a  Morava zůstaly 
ušetřeny. Turecké vojsko o síle 150 000 
mužů roku 1529 nejprve oblehlo Vídeň. 
Město však nepadlo, a tak další výpady 
do Evropy byly na několik dalších dese-
tiletí zastaveny. Poprvé se Turci dosta-
li na  Moravu až roku 1599. Nejprve 
zpustošili velkou část dnešního jihozá-
padního Slovenska a poté přes hrozen-
kovský průsmyk pronikli na  Slovác-
ko. Totálně vypleněné a  zlikvidované 
území sahalo až k  Uherskému Brodu. 
Zde byli Turci zastaveni vojskem zem-
ské hotovosti. Pro kruté chování vůči 
obyvatelstvu nebyli bráni turečtí vojáci 
vůbec do  zajetí. Byli do  jednoho nelí-
tostně zabiti, včetně velitelů.

Od  událostí na  Slovácku byl opět 
na  dlouhé roky klid. Hlavně proto, 
že v  době Třicetileté války (1618–
1648) procházela hlubokou krizí také 
Osmanská říše. K  válce s  Turkem se 
začalo schylovat až roku 1663. 26. září 
toho roku byla dobyta pevnost Nové 
Zámky. Odtud pak zase několikrát 
desetitisícová turecká vojska vpadla 
na Moravu. Přišla stejně jako posled-
ně. Hrozenkovský průsmyk byl ale 
tentokrát bráněn. Asi dvě stovky Vala-
chů a několik desítek špatně ozbroje-
ných zemědělců pod velením hejtma-
na Dembovského bránilo průsmyk. 6. 
října 1663 došlo k boji. Proti obrovské 
přesile byl ale výsledek střetu předem 
jasně dán. Obránci padli do  jednoho 
a jejich mrtvoly byly potupným způso-
bem zohaveny. Turci se pak dál hnali 
krajinou, doslova jako divá zvěř. Vese-
lí nad Moravou, Strážnice, Hodonín, 

Lanžhot, Podivín a okolní vesnice byly 
změněny v  totální trosky. V  Husto-
pečích bylo podle kroniky zabito 200 
lidí. Další byli, včetně rychtáře a měst-
ské rady, odvlečeni do otroctví. Údaj-
ně asi polovina města lehla popelem. 
V Podivíně byli zmasakrováni všichni 
muži nad 30 let. Ti mladší byli vzati 
do  otroctví. Ženy a  dívky znásilněny, 
děti zabity. Tyto strašné útoky vždy 
trvaly pouze několik málo dní. Počet-
ná císařská armáda tak nedokázala 
na rychlé přesuny nájezdníků adekvát-
ně reagovat. Nájezdy na jižní Moravu 
roku 1663 proto měly strašlivý dopad. 
Celkové škody na majetku se vyšplhaly 
do milionů zlatých, z map zmizely celé 
vesnice. Některé dokonce už nikdy 
nebyly obnoveny. V některých místech 
na  Uherskohradišťsku byli zabiti úpl-
ně všichni. Včetně kněze a nemluvňat. 
Domy byly zapáleny, kostely bořeny 
do  základů. Odveta na  sebe naštěstí 
nenechala dlouho čekat.

Císařská armáda o  síle 62  000 mužů 
pod velením slavného maršála Louise 
Radouita de Souche, který proslul jako 
velitel posádky bránícího se Brna před 
Švédy (ten, který dle legendy nechal 
rozeznít zvony svatopetrské katedrály už 
v 11 hodin), vtrhla roku 1664 do Uher. 
De Souches dobyl zpět Nitru, Levici, 
porazil silný odpor u  Nových Zámků 
a dobyl zpět novozámeckou pevnost.

Osvobodil zde několik set zajatých 
Moravanů. Úspěšné tažení přinutilo 
Osmanskou říši se stáhnout. Po pro-
hrané hlavní bitvě na  řece Ráb byla 
podepsána mírová smlouva. I  tak 
ale Turci neřekli své poslední slovo. 
Evropa se před jejich řevem a nesku-
tečnou vlnou brutálního násilí měla 
třást ještě jednou.

Poslední vážné ohrožení přišlo roku 
1683. 200 tisíc muslimských vojá-
ků pod vedením vezíra Kara Musta-
fy oblehlo znovu Vídeň. Opět se jim 
nepodařilo město zcela ovládnout. 
Metropoli Svaté říše římské bránila 

tUrCi na MoraVě
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posádka a  vojsko Karla Lotrinského. 
Měl k  dispozici „pouhých“ 40  000 
mužů. I tehdy byly podnikány ničivé 
výpady na Moravu. Tentokrát dosáh-
ly až k Brnu, dále byl zasažen Přerov, 
Vsetín a  Frenštát. Některé jednot-
ky Kuruců byly zastaveny zemskou 
hotovostí až u  Nového Jičína. Zno-
vu byl vydrancován i  Uherský Brod, 
Strážnice se jen o  vlásek zachránila. 
Jako vděk za  záchranu města nebyly 
nikdy zcela zbourány městské hrad-
by, jež na záchraně města nesly velký 
podíl. Díky tomu tento vzácný archi-
tektonický prvek můžeme ve  Stráž-
nici obdivovat až do  dnešních dnů. 
I  tentokrát byly pobořovány kostely, 
znesvěcovány oltáře i ostatky svatých. 
Obležené Vídni přišel se svou armá-
dou na  pomoc polský král Jan III. 
Sobieski, od  těch dob zvaný Turko-

bijec. Vídeň byla osvobozena, za  rok 
po  ní dokonce po  145 letech Budín 
(dnešní Budapešť). V  bitvě u  Zenty 
ztratili Osmané 30 000 mužů a od té 
doby už neustále jen ustupovali. 
V roce 1699 byl podepsán Karlovac-
ký mír, jímž byla ukončena válka 
mezi Rakouskem a  Osmanskou říší. 
Pro Rakousko to znamenalo znač-
né územní zisky a Osmanská říše až 
do roku 1922, kdy zanikla, dala Evro-
pě už navždy pokoj. 

Osmanská říše už téměř sto let nee-
xistuje. Turci, jako umírněný národ 
mají svůj svobodný stát, Turecká 
republika je schváleným kandidátem 
na vstup do Evropské unie. Ale uzna-
ným náboženstvím Turků je i sunnit-
ský islám. Přes Turecko do  Evropy 
proudí davy mladých a odhodlaných 
muslimských mužů ze Sýrie a bůhví 
odkud. Napojují se na různé teroris-
tické buňky, radikalizují své přesvěd-
čení a  Evropou se opět šíří strach. 
Po  více než třech staletích se opět 
zdá, že Turek do  Evropy nepřinese 
nic dobrého. Nikdy totiž nepřinesl 
nic dobrého. Minulost je toho svěd-
kem. Ve  jménu Alláha tu protekly 
potoky krve. Důvod, proč sem jdou, 
je totiž i  po  těch staletích stále stej-
ný. Jsme pro ně nevěřící psi, zasluhu-
jící jen  nejhorší smrt. Arabský svět 

příliš změn nedoznal. Tak se jedna 
z nejvyspělejších a nejvýznamnějších 
kultur starověku a  středověku, která 
světu dala např. číselnou soustavu, 
díky Koránu a  jeho tvrdému učení 
téměř nikam neposunula. Zůstala 
až do  současnosti v  podstatě stále 
ve  středověku. Hojně praktikované 
právo Šaría, dnešní postavení mus-
limských žen ve  společnosti a  další 
aspekty toto ustrnutí jen dokazují. 
I když v posledních letech k jakýmsi 

dílčím změnám snad dochází. U nich 
nikdy nedošlo k  sekularizaci prá-
va světského od  práva kanonického, 
jako tomu bylo v křesťanské Evropě. 
Tento dnes zdánlivě malicherný krok 
umožnil, že můžeme hovořit o  ně-
čem, jako je např. demokracie. Islám-
ský bojovník 17. století byl pro svůj 
Džihád v  Evropě vybaven koněm, 
lukem a šavlí. Dnes má jiné, moder-
ní prostředky, ale odhodlání stejné. 
Díky tendencím a  liknavosti multi-
kulturně smýšlejících, vlivných poli-
tiků je cesta do Evropy opět otevřena. 
Zastávám názor, že hodnoty křesťa-
na a muslima jsou jako oheň a voda 
– naprosto nesmísitelné a  hlavně – 
nově příchozí nemají absolutně žád-
ný zájem a  snahu vytvořit nějakou 
symbiózu. Zajímají je pouze naše 
peníze. Jako občané  suverénního 

státu  Evropy bychom se tedy měli 
jakýmkoliv způsobem a  za  jakouko-
liv cenu ostře ohradit proti imigrační 
diktátorské politice EU. Dnes se také 
lehko může, řečeno s  nadsázkou, 
dobrý král utopit v  močále. Bude-
me pak všichni vděčni za  příchod 
nějakého nového Jana Sobieského 
nebo maršála de Souche. 

Petr Grmela ml.

Kara Mustafa Paša 
ústřední postava 

během poslední osman-
ské expanze do Evropy

Jean-Louis Raduit 
de Souches 

(1608–1682) 
maršál císařských vojsk 

a velitel obrany Brna 
během obléhání Švédy 

r. 1645 

Jan III. Sobieski
(1629–1696) 

pro svou urputnost zvaný 
Turkobijec. Král Polska 

a kníže Velkolitevska 
a zachránce křesťanské 

Evropy. 

Ludvík Jagellonský 
(1506–1526)

Král český a uherský, 
jehož smrt v bitvě před-

znamenala zachránce 
křesťanské Evropy celý 
sled krvavých událostí.
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letošní školní rok začal ve středu 
1. 9. 2021 a  to prodlouženou 
provozní dobou od 6:15 hodin 

do  16:15 hodin. Věříme, že letošní 
školní rok se obejde bez distanční 
výuky a děti budou moci navštěvovat 
MŠ po celý školní rok. V tomto škol-
ním roce bylo přijato 61 dětí, z  toho 
22 dětí nově příchozích. Z  důvodu 
pandemie proběhla adaptace dětí 
pouze v  den, kdy byly děti pozvány 
na  zahradu MŠ s  rodiči. Cítíme, že 
tato adaptace je nedostačující a bude-
me pro příští rok hledat další cesty 
adaptovat nové dítě na prostředí MŠ 
jarními aktivitami na zahradě školky.

Vlivem pandemie má MŠ nasta-
vena hygienická opatření na  zákla-
dě rozhodnutí MŠMT a  ministerstva 
zdravotnictví. Rodiče jsou povinni 
v  prostorách MŠ nosit ochranu úst. 
Po příchodu do MŠ si děti umyjí ruce 
v  umývárně a  poté odchází do  třídy. 
Každé dítě musí mít roušku hygienic-
ky zabalenou ve své skřínce pro případ 
použití – návštěva knihovny, cestování 
integrovanou dopravou na projektové 
dny mimo MŠ, výlety, plavání, brus-
lení. Prosíme všechny rodiče i  praro-
diče o dodržování všech hygienických 
opatření stanovených MŠ. Tímto nám 
pomáháte chránit vaše děti. 

Od  září měsíčně se děti účastní 
divadelních, hudebních a  vzděláva-
cích představení, které doplňují vzdě-
lávání dětí. 

Podařilo se nám uskutečnit ve spo-
lupráci se Spolkem rodičů Zaječí 
drakiádu i  pochod světlušek, kde se 
spolupodílela na  organizaci i  obec. 
Pochod světlušek jsme zahájili vystou-
pením třídy Včeliček a Motýlků, kte-
ré si děti užily. Zpětnou vazbou byly 
kladné ohlasy rodičů. Po představení 

všichni rozsvítili lampiony a  vydali 
se na  pochod vesnicí za  doprovodu 
hudby z místního rozhlasu. U vstupu 
na dětské hřiště děti dostávaly občer-
stvení. Poprvé byla rodiči přichystána 
soutěžní stanoviště. Vyvrcholením 
celé akce byl bohatě rozzářený ohňo-
stroj, který zanechal v dětech zážitek. 
Děti ještě několik dní žily ve  školce 
ohňostrojem. Individuálně se děti 
zapojily do  jeho výtvarného zpraco-
vání pomocí různých technik, kon-
strukcí ze stavebnic. Tímto děkujeme 
za spolupráci rodičům a obci.

MŠ pokračuje také ve  spoluprá-
ci s  místní knihovnou pod vedením 
paní učitelky Karafiátové. Návštěva 
dětí v říjnu obohatila jejich vzdělává-
ní o nové dětské autory a ilustrátory. 
Knihovnice pohádkovým příběhem 
motivovala děti k účasti na výtvarné 
soutěži „Teď to vidím jinak“, v rám-
ci projektu „Jižní Morava čte“, jehož 
cílem je reflexe současné situace- roz-
vinout u dětí a mládeže nejen touhu 
po  čtení, ale současně jim přiblížit 
knihovny jako místa, kde se snoubí 

aktuálně 
z mateřské školy 
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zábava s poznáním, vzděláním a sou-
časně komunitním životem. Jako mís-
ta, jimiž se dá vstupovat do  různých 
světů. Namotivované děti se po náv-
štěvě knihovny pustily do  vytváření 
obrázků s pohledem na svět, který dítě 
vidí svýma očičkama jinak. Výtvar-
ná díla dětí byla zaslána do  soutěže. 
Všichni držíme palce v  rámci jejich 
umístění v jejich kategorii.

Součástí vzdělávání dětí v MŠ jsou 
projektové dny, které absolvují děti 
v  tomto školním roce v  Ekocentru 
Trkmanka Velké Pavlovice se zaměře-
ním na  environmentální vzdělávání. 
Děti se od září účastnily dvou pro-
jektových dnů pod názvem: „Život 
na  louce“, kde se dozvěděli o  živo-
tě brouků a  včel a  projektového dne 
„Voda pro život“, proč musíme šetřit 
s vodou, jaké máme skupenství vody 
a v jakých plochách vodu najdeme.

Další projekty připravujeme od led-
na 2022 pod názvem: Cesta chlebem, 

Hrátky s barvou, Živly přírody, Sysel.
Nyní nás čeká adventní čas a s tím 

spojené přípravy na vánoční jarmark, 
který jak doufáme, proběhne a nasaje-
me zde vánoční náladu. Pro děti je to 
kouzelný čas plný očekávání, pohody 
a radosti. Už nyní se chystáme s  dětmi 

na  tradiční vánoční besídku, která 
bohužel proběhne online z  důvodů 
covidových opatření. Jednotlivé tří-
dy je budou mít na stránkách a včas 
budeme informovat rodiče, že jsou 
videa připravena ke  zhlédnutí. Děti 
ještě čeká poslední akce v  letošním 
kalendářním roce, a  to je představe-
ní s „Mikulášem, čertem a andělem“. 
Balíčky pro děti připravil Spolek rodi-
čů Zaječí. 

Obci Zaječí a  Spolku rodičů Zaje-
čí děkujeme za  celoroční spolupráci 
v organizaci akcí a finanční podporu. 
Uvědomujeme si, že každá pomoc 
a  podpora je pro chod MŠ důležitá, 
odráží se na vzdělávání a spokojenos-
ti dětí, které je pro nás nejdůležitější.

Za  celý kolektiv Mateřské školy 
Zaječí Vám přejeme pozitivně nega-
tivní Vánoce.  

Radka Gajdová – učitelka MŠ,  
Jana Hádlíková – ředitelka MŠ

BEZPEČNÝ PRODEJ VAŠÍ NEMOVITOSTI POMOCÍ PROFESIONÁLNÍCH VIDEOPROHLÍDEK

POZEMKY DOMY

BYTY SKLEPY

Jan Vystoupil

jan.vystoupil@finrealinvest.cz
www.janvystoupil.cz

+420 774 999 016

PRO SVÉ KLIENTY AKTUÁLNĚ HLEDÁM:

Menší rodinný dům – 
může být k rekonstrukci 

(2+1, 3+1)

Stavební pozemek 
250 m2 a větší 

Větší RD k užívání  
bez nutných investic  

(3 pokoje a větší)

Rekreační objekty 
(apartmány, vinné 

sklepy, chaty a chalupy) 

Vinný sklep, nejlépe 
s ubytováním pro 4 

a více osob 

Ornou půdu pro 
hospodaření nebo 
samostatné viniceByt, alespoň 

po částečné 
rekonstrukci  

pro tříčlennou 
rodinu
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Ve  středu 1. září začal nový 
školní rok, ale už během 
prázdnin jsme všichni netr-

pělivě vyhlíželi, jestli bude probíhat 
ve  standardním režimu nebo jestli 
bude ovlivněn současnou epidemi-
ologickou situací. S  novým školním 
rokem přišlo i  několik změn. Naše 
škola začala používat nový informační 
systém. Díky reflexi náročného obdo-
bí, kdy byly školy zavřené a probíhala 
distanční výuka, jsme zjistili, že náš 
starý informační sytém má v  mobil-
ní aplikaci hodně nedostatků. Jedním 
z těch největších byla ztížená komuni-
kace s rodiči i žáky. Naše volba padla 
na informační systém EduPage, který 
obsahuje velmi mnoho funkcí. Věří-
me, že rodiče i naši žáci nejvíce oce-
ní funkčnost mobilní aplikace Edu-
Page a možnost notifikace (oznámení 
do  mobilu). Dále elektronické omlu-
venky, podepisování známek a náhled 
probíraného učiva v třídní knize.

Již potřetí jsme se zapojili do pro-
jektu OP VVV – ZŠ Zaječí, díky 
kterému máme možnost zrealizo-
vat ve  škole doučování pro žáky 
ohrožené školním neúspěchem, klub 
zábavné logiky a deskových her, čte-
nářský klub, projektový den ve škole 
i projektový den mimo školu. 

Díky projektu Zvyšování kvality 
a dostupnosti infrastruktury pro vzdě-
lávání v ZŠ Zaječí, který je spolufinan-
cován Evropskou unií, jsme dokončili 
modernizaci učebny přírodních věd, 
učebny cizích jazyků a  učebny infor-
matiky. Do  všech těchto učeben byly 
pořízeny tabule s dotykovou obrazov-
kou, dále bylo pořízeno 34 notebooků 

pro kvalitnější výuku cizích jazyků 
a provádění a zaznamenávaní pokusů 
v  přírodovědných předmětech, ať už 
ve  škole nebo v  terénu. Učebny byly 
vybaveny novým nábytkem, podla-
hami a pomůckami. V učebně přírod-
ních věd byly zrenovovány rozvody 
odpadů, elektřiny a vody a nainstalo-
vaná digestoř. 

Zapojili jsme se i do projektu, kte-
rý si klade za  cíl budování hrdos-
ti ve  školách a  žáci měli možnost si 
zakoupit oblečení s logem školy. Další 
příležitost se žákům naskytne s nej-
větší pravděpodobností na jaře tohoto 
školního roku.

Paní knihovnice Mgr. Silvana Kara-
fiátová připravila pro žáky naší školy 
několik zajímavých besed. Starší žáci 
se zúčastnili besedy o Boženě Němco-
vé, mladší žáci pak besedy s ilustrátor-

kou dětských knih Galinou Miklíno-
vou či se samotnou paní knihovnicí. 
Všem žákům se besedy velice líbily 
a už se těší, až se nějaké další zúčastní.

Za  pár měsíců se naši deváťáci 
budou rozhodovat, kam se uberou 
jejich další kroky v  oblasti vzdělá-
vání, a  tak vyrazili na Veletrh vzdě-
lávání do  Břeclavi. V  Domě školství 
si prošli stánky se vzdělávací nabíd-
kou středních škol z blízka i daleka, 
zástupců škol se poptali na vše, co je 
zajímalo a  odnesli si s  sebou spous-
tu informačních letáčků a  brožurek. 
Poté nahlédli pod pokličku Obchod-
ní akademie Břeclav. Paní zástupky-
ně Ing. Jana Dyčková žáky seznámi-
la s  aktuálním přijímacím řízením 
a s obsahem studia na OA. Celou ško-
lou žáky provedl student 3. ročníku, 
deváťáci si prohlédli školu od  šaten, 
přes tělocvičnu až po slavnostní aulu 
a zúčastnili se některých dílen.

Sportem ku zdraví! Tímto heslem 
se řídili žáci 1. stupně a dívky 2. stup-
ně, když využili hezkého podzimní-
ho počasí a zúčastnili se přespolního 
běhu. Trasa vedla kolem vinohra-
dů až k  rozhledně Maják. Nikdo se 
neztratil, všichni zdárně dorazili 
do cíle a teď už budeme muset počkat 
na jaro, aby mohlo proběhnout další 
kolo přespolního běhu.

Výuka neprobíhá jen ve  škole, ale 
i  mimo ni. Žáci 3. ročníku doplnili 
učivo o naší obci o návštěvu podze-
mí pod farou u kostela, navštívili OÚ 
a  prohlédli si několik plánků obce 

Základní 
škola 
informuje 

z á k l a d n í  š k o l a
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a  okolí rozmístěných na  informač-
ních cedulích.

Původně keltský svátek Halloween 
se těší v naší republice čím dál větší 
oblibě. Ne jinak je tomu i v naší škole. 
Kdo měl náladu a nápad, přišel 26. 10. 
do školy v masce. Tak se to na chod-
bách hemžilo čaroději a čarodějnice-

mi, duchy, upíry, ale i temnými pirá-
ty, kostlivci, dokonce i  pár dívkami 
v  tajuplné pleťové masce a  županu. 
Deváťáci zorganizovali pro ty nej-
mladší halloweenské soutěže v  tělo-
cvičně a  vyhodnotili nejlepší masku 
ve třídě. Připojili se i paní kuchařky 
ze školní jídelny a pedagogové vypa-
dali v tento den také obzvlášť děsivě.

Naši nejmladší žáci, prvňáčci, se 
zařadili mezi opravdové čtenáře. 
Odměnou pro ně byl nejen krásný 
Slabikář, který je uvádí do řad čtená-
řů, ale také slavnostní dort, na  kte-
rém si všichni mohli pochutnat. Snad 
jim Slabikář přinese mnoho radosti 
a otevře jim dveře k další literatuře.

Pod taktovkou paní asistentky Bla-
nářové začal v  říjnu vznikat školní 
časopis Z@jíček a  jeho první číslo 

vyšlo 15. 10. 2021. Na  tvorbě časo-
pisu se podílí několik žáků z  1. i  2. 
stupně, každý má svou roli a  práce 
jim jde hezky od  ruky. Momentálně 
je na světě i druhé vydání a na třetím 
se usilovně pracuje. Jsem rád, že se 
konečně povedlo dát dohromady ten 
správný tým zapálených lidí a  naše 

škola se může pochlubit vlastním 
časopisem. Ten je zdarma ke stažení 
na webu školy www.zszajeci.cz. 

V listopadu se žáci 5., 7. a 9. roční-
ku zúčastnili testování České školní 
inspekce z českého jazyka,  anglického 
jazyka a  matematiky. Nejlepších 
výsledků dosáhli žáci 5. ročníku,  kteří 

měli průměrnou úspěšnost ve  třídě 
v anglickém jazyce 70 % a matematice 
téměř 65 %. Každý testovaný předmět 
byl rozdělen do několika sledovaných 
oblastí a  někteří žáci dosáhli i  100% 
úspěšnosti v  dané oblasti. Výsledky 
testování budou sloužit jako zpětná 
vazba pro vymezení oblastí, na které 
se budou muset vyučující zaměřit. 

Za první čtvrtletí se toho ve  škole 
odehrálo poměrně hodně a já věřím, 
že budeme moct pokračovat v  pre-
zenční výuce a připravovat pro žáky 
různé akce.

Přeji všem hlavně hodně zdraví, 
příjemně strávený adventní čas, kou-
zelné Vánoce a do nového roku 2022 
jen to nejlepší. 

Mgr. Vlastimil Cymorek
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od  poloviny prázdnin loňské-
ho roku jsme obnovili čin-
nost našeho jezdeckého klubu 

v  krásném prostředí Ranče Nosreti 
u Štěrkovny Zaječí. Přivítali jsme naše 
dlouholeté členy a  také pár nových 
svěřenců. Zájem je veliký, ale bohužel 
z  kapacitních důvodů nemůžeme 
nyní přijímat další členy. V  letošním 
roce jsme se toho chopili naplno 
a všichni naši členové pilně trénovali 
a skvělé výsledky předvedli na několi-
ka závodech.

15. 5. 2021 nás poctily návštěvou 
děti z  ústavu pro tělesně a  duševně 
postižené Kociánka Brno. V  našem 
areálu strávily celý den. Dle svých 
možností koníky hladili, čistili a  ti, 

kterým to zdravotní stav dovolil, se 
i  povozili. Zůstal čas i  na  táborák 
a  soutěže. Všechny děti byly nadše-
né a  odjížděly se spoustou krásných 
zážitků. Pro nás i  naše koně to byla 
úplně nová zkušenost a už se těšíme 
na další návštěvu.

Dne 3.–4. 7. 2021 jsme se účastni-
li jezdeckých závodů v  Nikolčicích. 
Celkem z  našeho klubu závodilo 11 
jezdců a  to v  různých disciplínách, 
jako parkurové skákání, drezura 
v kostýmu a trail – překážky ze země 
i  ze sedla. Děti byly moc šikovné 
a všichni jsme si to moc užili.

Dne 8. 7. vyjelo 5 našich členů 
do  Velkých Bílovic na Mustangovy 
závody Working equitation. I  tady 
jsme nasbírali pár krásných ocenění 
a odvezli si spoustu dalších zkušeností. 

První srpnový týden se uskutečnil 
1. příměstský tábor našeho klubu. 
Kromě ježdění probíhaly také hrátky 
s  koňmi, výlety, cesta za  pokladem, 
kreativní tvoření a nechyběly ani sou-
těže, hry a jiné sportovní vyžití. 

21. 8. 2021 v našem areálu  proběhla 

významná událost, a  to 1. ročník 
Závodů Working Equitation Zaječí. 
Tyto závody byly zároveň kvalifikací 
na  mistrovství České republiky. Při-
jeli k  nám závodníci ze všech koutů 
republiky. Celý den panovala skvělá 
atmosféra a  opravdu bylo na  co se 
dívat. Výkony všech závodníků byly 
dechberoucí a  naše mezinárodní 
rozhodčí to při rozhodování neměla 
vůbec lehké. Všichni byli tak nad-
šení z  prostředí našeho ranče, že už 
na  příští rok se plánuje Moravský 
pohár, na který budete srdečně zváni.

Od 3. do 5. září se náš klub repre-
zentoval na  Mistrovství České 
republiky v Tlumačově. I přes velkou 
konkurenci se nám dařilo a  přivezli 
jsme si krásné druhé místo.

V  letošním roce ještě plánujeme 
navštěvovat pravidelné semináře 
Working equitation s  dětmi i  koň-
mi, pořádané v krásné stáji v Měníně 
u Brna. Věřím, že to pro nás všechny 
bude velký přínos. A již podruhé jsme 
pro zaječské děti uspořádali Mikuláš-
skou nadílku s koňským povozem. 

jk Zaječí – ranč nosreti 
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rád bych vás seznámil s činností Mysliveckého spol-
ku Zaječí – Nové Mlýny v letech 2020 a 2021. Toto 
období bylo postiženo nepříjemnou situací kolem 

viru COVID. Tato měla a má celospolečenský dopad, kte-
rý ovlivnil samozřejmě i náš spolek.

V  roce 2020 byla činnost spolku vlivem hygienických 
opatření paralyzována asi nejcitelněji. Činnost členské 
základny byla omezena pouze na práci jednotlivců v reví-
ru, což v praxi znamenalo pouze příkrmy zvěře a dodávku 
vody do napaječek. Jiné spolkové činnosti, jako poplatko-
vé odlovy trofejové srnčí zvěře, komerční střelby, střelec-
ké závody a další společensko-kulturní akce se v podstatě 
nekonaly. Díky tomuto stavu přišel spolek o  významný 
zdroj příjmů do pokladny. Na tomto místě bych chtěl vel-
mi poděkovat obci Zaječí za mimořádné finanční příspěv-
ky, které nám významně pomohly toto nelehké období 
překlenout. V roce 2020 došlo rovněž k personální obmě-
ně členů výboru spolku. Po volbách v září roku 2020 se 
stal předsedou spolku pan Bohdan Baláš, jednatelem pan 
Milan Damborský, funkci finančního referenta zastává 
pan Pavel Latýn ml., střeleckým referentem je pan Luboš 
Osička ml., kulturním referentem pan Stanislav Maňák 
ml., kynologii ve spolku má na starosti pan Milan Kaňka. 
Hospodářem spolku byl zvolen pan Zdeněk Kmoníček. 
Bohužel zanedlouho po volbách naše řady náhle navždy 
opustil. Pan Kmoníček byl významným a  dlouholetým 
členem spolku, vynikajícím myslivcem a  kamarádem. 
Jeho ztráta je, jistě nejen pro myslivce, jen velmi těžko uvě-
řitelná a nenahraditelná. Čest jeho památce! Výkon funk-
ce mysliveckého hospodáře po něm převzal pan Boleslav 
Adamec. V tomto roce bylo v blízkosti myslivecké chaty 
vybudováno důstojné pietní místo s pomníkem, který je 
věnován věčné památce všem zesnulým kamarádům mys-
livcům, kteří kdy ve spolku za celá dlouhá léta jeho exis-
tence působili. Ironií osudu je, že s nápadem jej vybudovat 
právě v této podobě přišel pan Zdeněk Kmoníček.

Letošní rok, i  když ještě není u  konce, byl z  hlediska 
hygienických opatření přívětivější. Povedlo se nám obno-
vit provoz střelnice, proběhly střelecké závody – Memori-
ál Zdeňka Kmoníčka, zorganizovali jsme družební střelby 
se slovenskými kamarády s PZ Sekule. Letos se družební 
střelby konaly na  domácí půdě a  putovní pohár vyhrál 
náš spolek. Po  střelbách proběhlo přátelské  posezení 

s  občerstvením. Spolek také znovu mohl uspořádat Mys-
livecký den pro děti z  Mateřské školy v  Zaječí, který se 
opět setkal s  velmi kladnou odezvou od dětí, což je pro 
nás vždy tou největší odměnou. Za  jednu z  nejpovede-
nějších akcí považujeme letošní 1. ročník zábavy, která se 
konala v  prostoru chaty a  střelnice. Myslivecká noc, jak 
jsme ji nazvali, nás velmi mile překvapila množstvím spo-
kojených návštěvníků z  řad občanů. K  tanci a  poslechu 
hrála hudební skupina REGAL STEEL, která svým širo-
kým repertoárem měla na vydařeném večeru velký podíl. 
Tímto děkujeme všem, kteří nás přišli podpořit. Chtěli 
bychom se pokusit, pokud to situace dovolí, Mysliveckou 
noc zopakovat i  v  příštím roce. Náročnost její přípravy 
byla časově, personálně i organizačně značná, avšak klad-
né odezvy od vás všech, kteří jste se této akce zúčastnili  
jsou pro nás motivací k  tomu, že snad by se Myslivecká 
noc mohla stát tradiční kulturní událostí v Zaječí. 

Co se týče samotné myslivosti a péče o zvěř, tak v letoš-
ním roce proběhlo také zprovoznění odchovny pro kuřa-
ta bažanta obecného. Za dotační příspěvek od obce byla 
provedena úplná rekonstrukce elektroinstalace v budově 
odchovny. Dále jsme vybudovali a  zprovoznili venkov-
ní voliéru. V  ní umístěná kuřata byla vykrmena a  poté 
vypuštěna do volnosti. Nyní čekáme na projev tohoto kro-
ku v revíru, abychom mohli vhodně reagovat na specifika 
v oblasti, a zefektivnit tak co nejvíce systém reintrodukce 
bažantí zvěře. 

Závěrem mi dovolte, abych Vám, vážení občané, podě-
koval za  přízeň a  popřál mnoho zdraví i  zdaru v  osob-
ních životech. Zbytek toho roku letošního a celý další rok 
nadcházející ať Vás provází jen příjemné a pozitivní věci. 
S pozdravem Myslivosti zdar! 

Stanislav Maňák ml., kulturní referent

Myslivecký 
spolek Zaječí 
– nové Mlýny
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V  dnešní nevyzpytatelné 
a  na  sportovně-kulturní akce 
nepřející době jsem ráda, že 

vám za  Spolek rodičů Zaječí mohu 
napsat tento článek, protože se nám 
daří realizovat většinu našich pro-
jektů, i když někdy jen díky rychlým 
a  provizorním řešením. Ale pojďme 
se na  druhou polovinu roku 2021 
pod záštitou Spolku rodičů podívat 
postupně.

Na začátku prázdnin se nám poda-
řilo ve  spolupráci s  obcí a  SK Zaječí 
uspořádat akci Přivítání léta, která 
navazovala na Fotbalový turnaj mlad-
ších žáků. Počasí nám přálo, a  tak si 
každý našel to své, soutěže na  hřišti, 
animační program pod tribunou ane-
bo skákací hrad. Snažení dětí všech 
věkových kategorií bylo odměněno 
sladkou odměnou, a  kdo chtěl, tak 
i malbou oblíbeného hrdiny na obličej. 

Konec prázdnin se nesl v  duchu 
pirátů, pirátských výprav a  hledá-
ní pokladu, kdy se nám podařilo 
ve  spolupráci s  obcí uspořádat hru 
s několika stanovišti, na kterých větší 
a s pomocí rodičů i menší děti moh-
ly plnit úkoly, za  které dostaly části 
mapy, která vedla k pokladu. Všichni 
malí piráti získávali i klíče a kousky 
šifry, které jim dopomohly k otevře-
ní truhly s pokladem, i k osvobození 
uvězněného kamaráda. Celou akci 
jsme zakončili opékáním špekáčků, 
ochutnáváním dobrot od  rodičů, 
běháním, debatováním, až se na nás 
snesla tma a  pomalu jsme se rozešli 
do svých domovů. 

V  průběhu měsíce září se nám 
podařilo realizovat další kousek 
z našeho programu „Koberec do ško-
ly“. Ve spolupráci s obcí jsme vyba-
vili novým, hygienickým kobercem 
nejen třídu pro prvňáčky, ale i  pro-
story školní družiny. 

S  přicházejícím podzimem je již 
tradicí uspořádání Drakiády. Letos to 

bylo nejisté do  poslední chvíle, pro-
tože počasí bylo téměř aprílové. Ale 
jak se říká, že není špatného poča-
sí, pouze špatného oblečení, jsme se 
odhodlali a akci přeci jen uspořáda-
li. A  vyplatilo se to. Dobrodružná 
stezka začínala v  Mateřské školce, 
na cestě bylo několik stanovišť s úko-
ly – zatloukání hřebíků, velké stopy, 
házení míčků apod. Na konci na děti 
čekala odměna ve  formě omalo-
vánek, dobrot od  rodičů, malová-
ní na  obličej, teplého čaje, a  hlavně 
možnosti pouštět draky. A že fouka-
lo, a že pořádně létali, některé draky 
jsme hledali ještě několik dní po akci. 
Nakonec nás vítr a  studené počasí 
zahnalo do teplých domovů. 

Dvě zmíněné akce by se nám nepo-
dařilo zorganizovat bez pomoci žáků 
ze Základní školy a  tímto jim patří 
veliký dík. 

Nově jsme se pustili do organizace 
akce, která pomůže nám všem. Něk-
terým, aby se zbavili nepotřených 
kousků oblečení a  dětského vyba-
vení. Jiným, aby za  zajímavý peníz, 
doplnili výbavu své rodiny. 23. říj-
na jsme v  prostorách Kulturního 
domu zorganizovali Burzu oblečení 
a dětského zboží. Na svou premiéru 
byla akce velice povedená. Máme 
již v  rukávu několik zlepšení, která 
využijeme během další připravova-
né Burzy v  jarních měsících, kterou 
bychom rádi zaměřili na jarní a letní 
zboží.

Vzhledem ke zkracujícím se dnům 
se začátkem listopadu nabídly ideální 
podmínky pro uspořádání Pocho-
du Světlušek. Tento byl organizo-
ván Mateřskou školou ve  spolupráci 
s obcí. Po krátkém kulturním progra-
mu na  nádvoří školky děti prochá-
zely vesnicí se svítícími lampiónky 
a  lucerničkami, za  doprovodu písni-
ček z  rozhlasu, až k  hornímu hřišti. 
Spolek rodičů se, díky rodině Pokor-

ných, postaral nově o malý doplněk, 
a  to světelnou opičí dráhu na  hřiš-
ti, která byla zakončena honičkou, 
kdy děti chytaly světlušky a  mohly 
si vybojovat světelný náramek. Celá 
akce byla zakončena ohňostrojem, 
sladkou odměnou a teplým čajem.

Rok pokročil a  my jsme se zača-
li připravovat na  akce Rozsvícení 
vánočního stromu s  jarmarkem 
a  Mikulášskou zábavu pro děti 
a dospělé. Obrátili jsme se na rodiče 
s prosbou o výrobu drobných vánoč-
ních dekorací vhodných k  prodeji, 
napečení svátečních sladkostí nebo 
poskytnutí něco málo ze zásob čer-
veného vína na  výrobu výborného 
svařáku. Bohužel doba těmto akcím 
nepřála a den před akcí bylo Rozsví-
cení vánočního stromu oficiálně zru-
šeno. Ale co teď se všemi těmi vyro-
benými dekoracemi, napečenými 
perníčky a připravenými vánočními 
hvězdami? Díky snad nejrychlejší-
mu a  nejefektivnějšímu brainstor-
mingu, jaký jsem kdy zažila, jsme 
zorganizovali prodej v  prostorách 
rychlého občerstvení Bouda. Tím-
to děkujeme panu Tomáši Petrlovi, 
že nám prostory poskytl. Díky této 
akci se nám podařilo prodat vánoč-
ní hvězdy i vyrobené dekorace nejen 
za Spolek rodičů a Mateřskou školu, 
ale i  dekorace, které vyráběly děti 
z  jednotlivých tříd Základní školy. 
Vzhledem k  okolnostem, můžeme 
akci hodnotit jako velice úspěš-
nou a  již dnes můžeme přemýšlet, 
jak vydělané prostředky využijeme 
ve prospěch dětí v Zaječí. 

Mikulášskou zábavu jsme museli 
zrušit, i když jsme na ni měli vše již 
plně připraveno. Doufám, že vše při-
pravené a  namyšlené budeme moci 
využít v následujících letech. O co ale 
děti určitě nepřijdou, je další každo-
roční tradice, a to balíčky od Miku-
láše. Letos jsme vytvořili 94 balíčků 

spolek rodičů Zaječí 
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pro děti v Mateřské škole a pro 1.A, 
2.A Základní školy. Maminky, kte-
ré se nově zapojily do chodu Spolku, 
vytvořily na  dárkové taštičky nád-
herné andělské aplikace a  pak už 
jsme mohli plnit, tradičně perníkem, 
adventní kalendářem, vykrajovát-
kem a omalovánky. Děti ze ZŠ tam 
měly materiál pro další tvoření, tak 
už se těšíme na  originální vánoční 
ozdoby. Aby ani další děti a žáci ZŠ 
nepřišli zkrátka, rozdali jsme mezi 
ně perníčky připravené na Mikuláš-
skou zábavu. O výrobu rovné stovky 
těchto dobrot a  jejich nazdobení se 

postaraly další šikovné maminky. 
Děkujeme. A snad se líbí a chutnají.

Premiérově jsme letos vymysleli 
a zorganizovali akci Adventní putová-
ní. Její princip spočívá v tom, že každý 
den se rozsvítí jedno okno ve vesnici, 
které bude nadále svítit každý den 
až do Štědrého dne. K putování nám 

dopomáhá mapa, která nám uka-
zuje, kde máme hledat svítící okna. 
U  každého okna poté najdeme úkol, 
inspiraci, zamyšlení, které by nám 
mělo zkrátit a zpříjemnit adventní čas 
a očekávání Štědrého večera. Hlavním 
úkolem této akce však je, dostat nás 
všechny ven, i  na  krátké procházky 
a  spojit nás takto i  na  dálku v  nevy-
zpytatelné době. Doufám, že si puto-
vání užijete a necháte se inspirovat.

Za  Spolek rodičů jsme se necha-
li inspirovat úkolem u  6. rozsvíce-
ného okna, a  to, že nemáme myslet 
jen na  sebe a  podívat se, kde v  okolí 

můžeme pomoci dobrým skutkem. 
Rozhodli jsme se adoptovat zvířátko 
z  letos velice zkoušené hodonínské 
ZOO. V  současné době probíhá hla-
sování, které zvířátko to bude. Tak 
uvidíme, kdo na konci bude mít plné 
bříško, díky našemu dobrému skutku. 

A  co plánujeme dál? Pokud vůbec 
je možné plánovat, tak připravujeme 
Karneval, Jarní Burzu, Závody pro 
děti, Velikonoční jarmark, Přivítá-
ní léta apod. Proto pozorně sledujte 
vývěsky, nástěnky, facebook skupin-
ku a další informační zdroje. 

Za  Spolek rodičů Zaječí děkujeme 
všem co nás podporují a  pomáhají 
nám a úplně všem, co jste dočetli až 
sem, přejeme hodně zdraví a  štěstí 
v novém roce 2022. 
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dovolte mi krátké zamyšle-
ní nad uplynulou rybářskou 
sezonou 2021, z pohledu prá-

ce výboru MRS zapsaného spolku, 
pobočného spolku Zaječí.

I  přesto, že byl začátek sezony 
poznamenán omezujícími opatře-
ními souvisejícími s  výskytem pan-
demie COVID 19, výbor pobočné-
ho spolku pracoval a  za  dodržování 
všech anti covid opatření se pravidel-
ně scházel a plnil své úkoly. V tomto 
nelehkém období se jasně prokázalo, 
že omezení kulturního a  společen-
ského života v  celé společnosti mělo 
velký vliv na  četnost návštěv našich 
rybářských revírů nejen širokou 
rybářskou veřejností, ale i na četnost 
návštěv z řad nerybářů. V revírech se 
pravidelně střídaly početné skupiny 
cyklistů a běžných návštěvníků z celé 
republiky, kteří hledali u  vody klid 
a  osvěžení zejména v  letních měsí-
cích. Tento trend trvá již od podzimu 
roku 2019. Zvýšený pohyb návštěv-
níků s  sebou samozřejmě nese také 
zvýšené nároky na  úklid různého 
odpadu, který bohužel, za sebou tito 
„hosté“ zanechávají. Mohli jsme se 
o  tom zcela konkrétně přesvědčit 
v době konání akce „ukliďme Česko“, 
které jsme se jako spolek zúčastnili 
v dubnu 2021.

Z  důvodů pandemie také prodej 
povolenek na  období 2021 nemohl 

být uskutečněn v tradičních prosto-
rách rybářské klubovny. Prodej pro-
bíhal individuálně v  soukromých 
prostorách některých členů výbo-
ru po  vzájemné dohodě. Lze tedy 
konstatovat, že vše proběhlo, jak 
doufám, ke  všeobecné spokojenosti 
všech našich členů. Po sečtení všech 
prodaných cenin bylo konstatováno, 
že nám proti roku 2020 vzrostl počet 
rybářů o  50 nových členů. Velmi 
potěšující je ta skutečnost, že z toho-
to množství nových rybářů je 20 
dětí ve věku do 15 let. Na přírůstek 
nových členů z řad dětí má příznivý 
vliv důsledná propagace a  podpora 
rybářství dětí do 15 let v rámci celé-
ho Moravského rybářského svazu, 
který má práci s mládeží jako jednu 
z hlavních priorit. I v našem poboč-
ném spolku se práci s mládeží snaží-
me věnovat co nejvíce. V  roce 2021 
byl uspořádán týdenní příměstský 
dětský tábor zaměřený na  praktic-
kou výuku rybaření dětí našich členů 
v  krásném prostředí staroslavného 
Velehradu. Jednalo se již o  druhou 
akci tohoto druhu, které se letos 
zúčastnilo 25 dětí ve  věku od  osmi 
do  patnácti let. V  tomto trendu 
hodláme pokračovat i  v  budoucích 
letech s  tím, že by se obměňovala 
místa konání těchto táborů.

V  letošním roce jsme neuspořá-
dali samostatné dětské rybářské 

závody. Mladí rybáři se v doprovodu 
dospělých učili lovit a poznávat ryby 
po celou rybářskou sezónu na našem 
zařízení na  „Dětském rybníčku“ 
na  loukách v  Zaječí. V  této lokalitě 
se vyskytují prakticky všechny zná-
mé druhy ryb kromě štiky a  sum-
ce. Během sezony se na  rybníčku 
vystřídala celá řada malých rybářů, 
kteří si zde mohli zachytat ryby, 
aniž by museli vlastnit povolenku či 
rybářský lístek. Rybníček lze s  dět-
mi navštívit po  předchozí domluvě 
s vedoucím mládeže, panem Alanem 
Olšákem, nebo s kterýmkoli členem 
výboru. Kontakty na  členy výboru 
jsou uvedeny na  webových strán-
kách mrs-zajeci.cz.

Dětský rybníček byl po celou rybář-
skou sezonu dále zvelebován. Byl 
nově zastřešen prostor mezi obytnou 
buňkou a  stávající pergolou. V  tom-
to prostoru byla položena chodní-
ková dlažba a  umístěny pivní sety 
pro možnost posezení a  konzumace 
přinesených potravin. V  areálu byla 
pravidelně sečena tráva a upravován 
prostor kolem vody.

V  příštím roce hodláme v  tomto 
trendu pokračovat. Čeká nás položení 
plechové krytiny na nově vybudova-
né zastřešení, které je zatím zakryto 
pouze provizorně pískovanou lepen-
kou, dobudování mola pro snad-
nější přístup k vodě pro ty nejmenší 
a k usnadnění krmení ryb, zpevnění 
plochy v příjezdu do areálu.

Závěrem mi dovolte, abych jménem 
výboru MRS z.s. pobočného spolku 
Zaječí poděkoval zastupitelstvu obce 
Zaječí za  poskytnutí finanční dota-
ce, bez které by nebylo možno naše 
záměry v plánovaném rozsahu reali-
zovat.

Dovolte mi také, abych Vám všem, 
v této nelehké a komplikované době, 
popřál pevné zdraví, mnoho osob-
ních i  pracovních úspěchů v  roce 
2022. Rybářkám a  rybářům v  nové 
sezóně bohaté úlovky a dětem boha-
tého ježíška. 

Předseda MRS z.s., p.s. Zaječí
Ing. Petr Grmela

Mrs z.s., p.s. Zaječí
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po více než roční vynucené pře-
stávce způsobené pandemií 
COVID-19 se konečně rozjela 

fotbalová sezona 2021/2022.
Bohužel se COVID-19 podepsal 

hlavně na  fyzičce, pohybovosti a  fot-
balové technice, kdy drtivá většina 
hráčů nevydrží takovou fyzickou 
zátěž a  v  různé míře ztratila pohybo-
vost a  fotbalovou techniku, jako před 
COVIDEM, což (pokud nám to epide-
miologická situace dovolí) bude naším 
hlavním úkolem dohnat tyto ztráty 
přes zimní přestávku. Rovněž se pan-
demie COVID-19 podepsala na slabší 
účastí dětí, což doufám se nám tyto 
ztráty podaří dorovnat a opět se obnoví 
zájem dětí si zahrát fotbal, získat pohy-
bové a fotbalové dovednosti. Současně 
apelujeme na  vás, rodiče, či dospělé 
fotbalisty, abyste se zapojili do trénová-
ní nejmenších a mladších fotbalových 
nadějí, které by v  budoucnu mohly 
reprezentovat dospělý zaječský fotbal.

Vážíme si těch dětí, které chodí tré-
novat a  reprezentují zaječský fotbal 
na  okresní soutěži. Děkujeme trené-
rům Karlovi Ptačovskému a  Radkovi 
Osičkovi za obětavé vedení a trénování 
mladších žáků.

Do  soutěžního ročníku 2021/22 je 
za  TJ SK Zaječí přihlášeno družstvo 

mladších žáků, kdy po odehrání 8 kol 
se družstvo mladších žáků drží na 4.-
5. místě z 11 přihlášených družstev.

Do  mladších žáků přešly děti, kte-
ré hrály ve starší přípravce a s novým 
herním stylem a systémem se sezna-
movaly a velmi dobře zapadly do stá-
vajícího kolektivu mladších žáků. 
Takže 19 mladších žáků reprezentuje 
mládežnický zaječský fotbal.

Současně s mladšími žáky též hra-
jí fotbal děti z  mladší přípravky, 
kdy z  důvodu nižšího počtu dětí se 
účastnily několika turnajů mladší 

přípravky. Rovněž chodily na  fotbal 
děti z předpřípravky. Děkujeme Rad-
ce a  Martinovi Mikšíkům za  vedení 
předpřípravky a mladší přípravky.

Za  to, že i po vynucené pandemické 
přestávce fungují předpřípravka, mladší 
přípravka a  mladší žáci chceme podě-
kovat rodičům, obci Zaječí a SK Zaječí.

Dětem přejeme příjemné proži-
tí vánočních svátků, plných pohody 
a v novém roce se na mladé fotbalisty 
těšíme. 

Tým trenérů mladších žáků

podzimní sezóna týmů 
mládeže tj sk Zaječí 2021
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Výzva občanům 
– důležitá informace!!!

Společnost HANTÁLY a.s., která realizuje svoz vytřídě-
ného odpadu, žádá občany obce, aby do sběrných nádob 
na tříděný odpad odkládali pouze odpad k tomu určený. 
Vyseparované plasty putují na dotřiďovací linku, kde pra-
covníci linky ručně třídí vše, co tam nepatří. Bohužel se 
v plastu ne zřídka objevuje zdravotnický materiál – jehly, 
střepy, znečištěný hygienický materiál, nebo uhynulá zví-
řata. Při třídění jednotlivých složek plastového odpadu 
může dojít ke zranění zaměstnanců. Žádáme proto obča-
ny o důsledné a zodpovědné třídění s vědomím, že odpad 
nekončí ve spalovně, ale dále s ním nakládají lidé. 

Všem občanům obce Zaječí děkujeme za pochopení. Jsme 
tu pro vás. HANTÁLY a.s.. 

I takto se chovají lidé. Je to skutečně nutné? 
Vždyť sběrný dvůr je v obci otevřen 2× v týdnu.

ZkValitnění VolnočasoVé aktiVity V obCi 
Zaječí
Jedná se o vybudování dětského hřiště a fi tness hřiště 
pro všechny věkové skupiny obyvatel se 14-ti herními 
a cvičebními prvky u fotbalového hřiště.
Herní prvky i fi tness prvky byly instalovány v závěru 
roku 2021. Dopadové plochy z  lité gumy budou 
z  technologických důvodů realizovány v  době 
vhodných klimatických podmínek v prvním čtvrtletí 
roku 2022.
Cena díla je 2 628 616 Kč vč. DPH.
obec získala dotaci z  MMR ČR (Ministerstvo pro 
místní rozvoj) ve výši 2 000 000 Kč

rekonstrUkCe a snížení energetiCké 
náročnosti Veřejného osVětlení V obCi 
Zaječí
Akce se týkala výměny všech svítidel veřejného 
osvětlení a  částečně doplnění svítidel včetně stožárů 
v  obci. Jedná se o  svítidla SLBt BIODYNAMIC, 
která mění barvu světla na  základě automatického 
programu. Tato patří mezi nejnovější LED silniční 
a pouliční svítidla, která také omezují „světelný smog“ 
v nočních hodinách.
Cena díla je 3 508 999 Kč vč. DPH.
obec získala dotaci z  MPo ČR (Ministerstvo 
průmyslu a obchodu) ve výši 1 763 722 Kč

Založení krajinnýCh prVků V k. Ú. Zaječí
Akce spočívá v  založení bio centra a  bio koridorů, 
v  rámci kterých dojde k realizaci výsadby dřevin 
do oplocenek a individuální výsadby do plochy, které 
budou zatravněny.
Cena díla je 7 066 286 Kč vč. DPH.
obec získala dotaci z MŽP (Ministerstvo životního 
prostředí) ve výši 100 % – 7 066 286 Kč.

akCe obCe 
realiZoVané 
V průběhU rokU 2021
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k u l t u r a

stále hledáme fotky, plakáty 
a dobové tiskové materiály 
do připravované knihy 

slavnostní otevření 
kulturního domu

Vážení občané, v  roce 2022 to bude 800 let od  první 
písemné zmínky o  naší obci. K  tomuto krásnému 

výročí připravuje kulturní komise rady obce ve spolupráci 
s vámi obrazovou knihu o historii i současnosti naší obce. 
Rádi bychom v této knize uveřejnili co nejvíc informací, 
fotografií a popsali události, které se v průběhu let udá-
ly. Proto vás prosíme o poskytnutí zajímavých materiálů, 
publikací, listin, plakátů, historických fotografií a  také 
informací o činnosti zaječských spolků i organizací. Foto-
grafie mohou znázorňovat obec, okolí, akce veřejné i sou-
kromé, domy, výstavbu v  obci… Veškeré tyto materiály 
můžete prosím přinést na radnici, kde budou oskenová-
ny a  ihned v  pořádku vráceny nebo je lze i  krátkodobě 
zapůjčit, případně vás po  domluvě můžeme i  navštívit 
a vše osobně probrat. Materiály lze zasílat i elektronicky 
na  adresu obec@zajeci.cz. Případně můžete kontakto-
vat paní Kateřinu Létalovou přímo na  obecním úřadě - 
telefon 519 351 190. Veškeré zapůjčené materiály budou 
využity pouze pro přípravu knihy a  budou v  pořádku 
vráceny jejich majitelům. Předem děkujeme za vstřícnost 
a spolupráci. 

Za obec Zaječí starostka Jana Hasilíková

před rokem jsme zveřejnili v  radničních listech fotky 
nově opraveného kulturního domu, který jsme kvůli 

pandemické situaci mohli otevřít až o  půl roku později. 
19. června proběhlo slavnostní otevření rekonstruované-
ho kulturního domu, jehož historie sahá až do 30. let dva-
cátého století, kdy byl vystavěn. Celou akci zahájily fan-
fáry, které zahráli na trubky pan Jan Karafiát a jeho dcera 
Ema. Poté byla slavnostně přestřižena páska za  účasti 
představitelů obce, paní architektky i zástupců firem, kte-
ré se podílely na rekonstrukci a stavbě kulturního domu. 
Občany obce a první návštěvníky čekal kulturní program, 
který připravila MŠ Zaječí a paní Mgr. Silvana Karafiáto-
vá. Po skončení vystoupení bylo připraveno bohaté občer-
stvení a košt vín. Akci ozdobily také krojované páry z řad 
naší krojované chasy a na památku byly rozdávány skle-
ničky na  víno s  motivem kulturního domu. K  poslechu 
hrála mladá cimbálová muzika Modruša. 

Kulturní dům je nyní využíván jako víceúčelový sál. 
29. srpna proběhl koncert vážné hudby Doteky lásky, 
dále jsme v  novém krásném sále přivítali naše nové 
občánky, proběhlo několik soukromých oslav a svateb-
ních hostin a chasa zde nacvičuje „besedu“, kterou před-
vede na  připravovaném Krojovaném plese 12. února. 
Z chystaných akcí jsme opět kvůli vyhlášeným protico-
vidovým opatřením museli zrušit Mikulášskou zábavu, 
ale nadále jsou v plném proudu přípravy na Obecní ples, 
který by se měl konat již 22. ledna. Věříme, že nám to 
pandemie nepřekazí. 

Kristýna Dobešová

noc kostelů 
28. května 2022

přestože nás pandemie covidu neustále ohrožuje, poda-
řilo se nám udržet tradici krásné duchovní Noci kos-

telů i v letošním roce. Po delší době se tak uskutečnila kul-
turní akce, kde zazněly skladby a písně v interpretaci dětí 
ze Zaječí pod vedením paní učitelky Silvany Karafiátové 
a již po několikáté jsme přivítali oblíbené trio Úlety z Vel-
kých Bílovic. Noc kostelů se těší velké návštěvnosti pout-
níků z okolí, hlavně kvůli možnosti navštívit věž kostela. 
Poprvé byla možnost občerstvit se ve stánku manželů Vej-
rostových a nahlédnout do fary, která se vrátila do správy 
farnosti Zaječí. 

Kristýna Dobešová

Vánoční půlnoční 
bohoslUžba
Vánoční mše se uskuteční v kostele 
sv. Jana Křtitele 24. 12. 2021 v 19.15
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Vnímáme to už jako poslání se 
o  tyto benefity cvičení dělit 
nejen s  dětmi, ale i  s  dospě-

lými, kteří chtějí pro své zdraví něco 
udělat. Hravé cvičení – obzvláště 
v dnešní době motivuje děti k pohybu. 
Gymnastika je důležitá sama o  sobě 
a je základem pro všechny další sporty.

Dnes v době covidové, kdy v dobách 
lockdownu byla dětem odepřena 
možnost aktivně cvičit v  kolektivu, 
a  především pod trenérským dozo-
rem, vnímáme o to víc, jak je pravidel-
ný pohyb důležitý pro dobrou fyzičku 
i pro nastavení mysli. V dnešní době 
se stále ještě zaměřujeme primár-
ně na  rozhýbání a  posilování našich 
členů, abychom se vrátili do  formy. 
Na prosinec jsme se již těšili, že koneč-
ně budeme moci s  nejlepšími absol-
vovat závody, nicméně termín byl 
opět posunut a to nyní na 12.2.2022. 
Nejde nám ale jen o sestavení závod-
ního týmu. Věnujeme se všem dětem 
stejně a některé pochválíme za výmyk 

na hrazdě, jiné za rovný kotoul vpřed, 
protože pokrok v  této oblasti je pro 
každého individuální. Záleží nám 
na  tom, aby každý z  hodiny odchá-
zel spokojený a pyšný sám na sebe, že 
něco dokázal nebo jen šťastný, že si tu 
hodinu s námi užil. Sport je jedním ze 
způsobů, jak zvýšit hladinu endorfi-
nů v  těle, endorfiny dodávají energii 
a chuť dál na sobě pracovat. 

V  gyMNasTiCE se zaměřujeme 
na  zpevnění celého těla, protahování, 
správné držení těla, koordinaci, moto-
riku, obratnost a důslednost. Což vede 
následně ke zvýšení sebevědomí, vnitř-
ní disciplíně a důslednosti. Trénujeme 
s nářadím i bez nářadí a zaměřujeme 
se i na správné provedení přípravných 
cviků. Gymnastika je ideálním pohy-
bovým základem pro všechny další 
druhy sportů a  vede k  celoživotnímu 
zájmu o pohybovou aktivitu.

Mimo gymnastiku vedeme i velmi 
důležité cvičení pro maminky s dět-
mi. Proč je důležité?

Toto cvičení poskytuje jednu z prv-
ních příležitostí, kdy se dítě setká se 
stejně starými vrstevníky. Během her, 
básniček, říkanek a interaktivního cvi-
čení se učí spolupracovat, rozvíjí se jeho 
psychomotorický vývoj a  od  malička 
si tak upevňuje zdravé návyky, lásku 
k pohybu a současně se tím přirozeně 
učí systematičnosti a pořádku. Cviče-
ní pro maminky s dětmi je jedinečná 
příležitost, jak smysluplně strávit volný 
čas a jak upevnit pouto mezi rodičem 
a dítětem.

DalšíMi oBlíBENýMi HoDi-
NaMi, KTERé VEDEME Jsou 
HoDiNy sMíšENýCH BoJo-
VýCH uMěNí. Smíšená bojová 
umění je sport spojující různé techni-
ky jiných bojových sportů a sebeobra-
ny. Stejně jako gymnastika přispívá 
k rozvoji obratnosti, síly, rozvíjí psy-
chomotoriku a vyžaduje velkou dáv-
ku disciplíny.

FiT CViČENí PRo DosPělé. 
Na poptávku od rodičů dětí, které tré-
nujeme, jsme otevřeli i  hodiny kon-
dičního cvičení, kde můžete vypnout 
a zaměřit se jen na sebe. Naše FIT cvi-
čení je kombinací protahování, lehkého 
kardia, jógy a zpevňování core systemu. 

hravé cvičení 
a gymnastika Zaječí
proč práVě hraVé CVičení a gyMnastika? 
„CVičení ZpůsobUje ZdraVí a radost, UdržU-
je silnoU Mysl a ZVyŠUje sebeVědoMí.“

KDy a KDE 
Nás NaJDETE?
PoNDělí:
15:00 Gymnastika 6–10 let 
16:00 Gymnastika 3–7 let
17:00  Cvičení pro Maminky 

s dětmi
18:00 Gymnastika 7–18 let
19:00  Smíšená bojová umění 

od 10-ti let

V tělocvičně ZŠ Zaječí v těchto 
termínech:

ČTVRTEK:
17:00 Gymnastika 3–9 let
18:00 Gymnastika 7–18 let
19:00  Smíšená bojová umění 

od 10-ti let
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Co jsMe V letoŠníM roCe 
realiZoVali?
Příměstský tábor plný her, cvičení, 
výletů a  tvůrčích aktivit. Soustředili 
jsme se na různorodost aktivit a cvi-
čení prokládané výlety a  soutěžemi. 
Mimo cvičení v  tělocvičně jsme 
využili i prostory horního hřiště, lano-
vé centrum, vyrazili jsme do  ZOO, 
lodičkami k Minaretu a nechyběly ani 
zasloužené odměny. Těší nás přede-
vším to, že si děti tábor užily a těší se 
na další rok.

Pořídili jsme profi  teamgymovou 
airtrackovou žíněnku o rozměrech: 
délka 10 m, výška 20 cm. Tato žíněn-
ka je ideální pro trénování skoků, pro 
přípravná gymnastická cvičení, jed-
notlivé gymnastické prvky i pro sesta-
vu na  závody. Vzhledem k  fi nanční 
náročnosti takové žíněnky nám čás-
tečně s  fi nancováním pomohla obec 
a za to velmi děkujeme.

Co připraVUjeMe dál?
Na  Mikulášské besídce, kterou 

organizuje spolek rodičů, se budeme 
účastnit s naší rozcvičkou pro děti. 

gymnastické soustředění v  olym-
pijské tělocvičně v Brně s přespáním 
na 1 noc. Nabitý dvoudenní program 
plný aktivit, trénování v  olympijské 
tělocvičně a  v  Ninja centru. Termín 
plánujeme na  jaro 2022. Konkrétní 
datum upřesníme po domluvě s vede-
ním SG Sokol Brno I. 

soutěž ve  sportovní gymnastice. 
Kdo z dětí bude chtít vyzkoušet atmo-
sféru závodů a porovnat své síly s vrs-
tevníky z jiných oddílů, bude mít v této 
soutěži ideální příležitost. Termín se 
bude odvíjet od aktuální situace. 

Jsme s  vámi a  o  všem podstat-
ném vás budeme informovat přes 
FB, emailem a nebo dalším článkem 
v radničních listech. 

Těšíme se na viděnou
Martina a Jan Vejrostovi

společenská kronika 

žiVotní jUbileUM:

Červenec: 
Krčmař Karel 70 let 
Gazdová Jarmila 70 let 
Svoboda Rudolf 70 let 
Míková Ludmila  90 let

Srpen:  
Šenkýřová Jitka 65 let 
Cögerová Zdeňka 65 let 
Šipr František 70 let 
Pucová Ludmila 75 let 
Balášová Marie  75 let
 
Září:
Svobodová Věra 60 let 
Holubářová Alena 60 let 
Kubová Růžena  75 let

 
Říjen:   
Havlová Miluše 65 let 
Goga Milan 75 let 
Mareš František 75 let 
Tesař František 85 let 

Listopad:  
Dobrovolná Marie 60 let 
Majerníková Jaroslava  60 let 
Krontorád Vladimír  70 let 
Laschke Jan 85 let 

Prosinec: 
Grmelová Ludmila 65 let 
 

naroZené děti: 
Koubková Elena 
Buchtová Viktorie 
Osička Matyas 
Cichrová Emílie 
Petrlová Natálie 
Šidlo Meda 
Vaverka Tomáš 
Králíčková Serafína Zuzana 
Podbřecká Ester 
Kelnar Jakub 
Švestka Alexandr 
Hudcová Eliška 
Foretta Matěj 

roZloUčili jsMe se: 
Damborský Pavel
Ott František
Rožnovská Marie
Pítka Zdeněk 
Hanáček Radek 

žiVotní jUbileUM:
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Zaječská mladá vína 2021
konečně jsme se dočkali. 

Po  dlouhé covidové pauze 
jsme se mohli opět potkat 

u zaječských vinařů a ochutnat nejen 
jejich mladá vína. Návštěvníci měli 
skvělou příležitost porovnat svěžest, 
lehkost a  jakousi neuhlazenost mla-
dých vín s čistou a harmonickou chutí 
vín starších a vyzrálých. 

Samozřejmě panovaly obavy, kolik 
návštěvníků si k  nám za  současné 
situace najde cestu, ale nakonec jsme 
byli mile překvapeni. Počtem platí-
cích hostů jsme dokonce překonali 
poslední ročník mladých vín v  roce 
2019. Prodáno bylo 509 vstupenek. 
Snad k tomu přispělo příjemné pod-
zimní počasí, možná také vidina 
blížícího se lockdownu a omezení, ale 
zajisté také kvalitní vína ze Zaječí.

Akce začínala v  turistickém infor-
mačním centru, kde si návštěvníci 
vyzvedli obligátní taštičky na  krk se 
skleničkou a  mapkou, avšak nejprve 
se museli všichni v  souladu s  plat-
nými nařízeními prokázat platným 

negativním testem, prodělaným one-
mocněním nebo očkováním. 

V  pravé poledne se pak otevřely 
brány 13 vinařství a sklípků. Ve skle-
pech se to jen blyštilo, lahve na stolech 
byly vzorně vyrovnány, chladným 
podzimním vzduchem se linuly vůně 
dobrot, které si vinaři pro své hosty 
připravili. Bylo příjemné vidět usmě-
vavé tváře všech těch více či méně 
ovíněných, kteří putovali po  dědi-
ně. A když do toho zazpívali Mužáci 
z  Ladné, člověk zapomněl na  neutě-
šenou situaci okolo covidu a svět byl 
zase na chvíli v pořádku..  
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Vinaři ze Zaječí v africe

skutečně výjimečný a mimořádný úspěch přinesla 
rodinnému VINAŘSTVÍ ŠABATA s.r.o. ze Zaječí 
účast na 25. ročníku největší a nejstarší soutěže 

vín v Africe – Michelangelo International Wine & Spi-
rits Awards 2021, která se letos opět konala ve slavném 
vinařském regionu Stellenbosch nedaleko od Kapského 
Města. 

Mezinárodním šampionem v  kategorii červených se 
v právě červenými víny proslaveném Stellenboschi stalo 
Vinařství Šabata ze Zaječí za Rulandské modré Barrique 
2018 výběr z  hroznů. Další tři vína z  tohoto vinařství 
byla ohodnocena nadstandartními zlatými medailemi –
DUBLE GOLD a zbylá dvě obdržela zlaté medaile.

Slovy Šabaty seniora: „Naše vinařství se pravidel-
ně zúčastňuje nejhodnotnějších výstav v  tuzemsku“. 
Za  poslední tři roky jsme byli mezi stovkou nejpres-
tižnějších vín v  tuzemsku v SALONU VÍN celkem 5×. 
Nominaci na  toto klání pro rok 2022 jsme vysoutěžili 
letos s 30 šaržemi. Také proto jsme šli do klání na mezi-
národní pole s přesvědčením, že nepropadneme. Výsta-
vu jsme vyzkoušeli především ke  zjištění toho, jak je 

na  tom malé rodinné vinařství (otec se dvěma syny) 
v  porovnání s  ostatním světem. Bylo hodnoceno 1812 
vín z téměř dvaceti zemí světa a výsledek nás překvapil 
– uspělo všech šest dodaných šarží. Potěšilo nás také, že 
z 84 vín z Moravy a Slovenska získalo ocenění 61 vín.

VINAŘSTVÍ ŠABATA s.r.o. se nachází v  k.ú. Zaječí 
na pozemku bývalého lomu nad silnicí ze Zaječí do Pří-
tluk. Sklepní hospodářství v sobě spojuje výrobní a skla-
dovací část, administrativní zázemí a prezentační pro-
story. Budova vystavěná v bývalém lomu na ploše 1080 
metrů čtverečních využívá profil terénu a  je ze všech 

stran (kromě střešní terasy a  čelní stěny s  příjmovou 
vanou) obsypána zeminou, což zaručuje minimální 
kolísání teplot v  provozu a  snižuje náklady na  chlaze-
ní nebo vytápění. Díky nejmodernějším technologiím 
je Ing. Šabata spolu se syny Václavem a Janem schopen 
bez dalších zaměstnanců obstarat celý výrobní proces 
od příjmu hroznů až po distribuci vína koncovým odbě-
ratelům. Hlavním enologem je starší syn Václav, syn Jan 

obsluhuje veškerou techniku ve vinicích – 10 ha včetně 
chemické ochrany a  řídí 3–5 sezonních pracovníků – 
důchodců. 

Pro prezentaci vín slouží moderně zařízená degus-
tační místnost s  kapacitou 25 osob, přímo propojená 
s  vlastním sklepním hospodářstvím. Komentované 
degustace vín spojenou s prohlídkou výrobních prostor 
vedou vždy vinaři Šabatovi osobně. V  areálu vinařství 
je samostatně postaven podle nadčasového architekto-
nického návrhu penzion s devíti dvoulůžkovými pokoji 
a dvěma apartmány. 
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Vítání malých zaječských občánků v sále kulturního domu

Otevřené sklepy s nadací Partnerství Dešťovou kanalizací teče do zaječského potoka „červené“

Zasedání zastupitelstva v kulturním domě Oprava garáží za školou
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sdružení Arnika – Centrum pro podporu občanů, 
česká nezisková organizace spojující jedince usilu-
jící o lepší životní prostředí, pořádá v roce 2021 již 

jedenáctý ročník ankety Alej roku, soutěž o nejkrásnější 
alej nebo stromořadí v Čechách. 

Aleje a stromořadí jsou nedílnou součástí české krajiny. 
Z  přírodního i  kulturního hlediska jsou nenahraditelné. 
Právě prostřednictvím ankety Alej roku se snaží sdružení 
Arnika na význam alejí a stromořadí upozornit a přispět 
tak nejen k jejich zachování, ochraně a péči, ale také pod-
nítit veřejnost k jejich nové výsadbě.

Do aktuálního ročníku soutěže se můžete zapojit i vy! 
Stačí, když zašlete 1-3 fotografi e vyfocené aleje nebo stro-
mořadí spolu s  krátkým popisem či příběhem prostřed-
nictvím nominačního formuláře na www.alejroku.cz. Vaši 
alej nebo stromořadí můžete nominovat do 26. 10. 2021, 
poté o vítězce rozhodne široká veřejnost v  internetovém 
hlasování. Výsledky ankety budou zveřejněny v polovině 

ledna 2022. Bude vyhlášeno 14 regionálních vítězek a jed-
na celonárodní Alej roku 2021. Na nominující vítězných 
alejí čekají ocenění, a to jak v podobě diplomů, tak dárko-
vých balíčků od sponzorů. Nominující celonárodní vítěz-
ky vyhraje let balonem. Patroni soutěže navíc vyberou tři 
nejkrásnější fotografi e, které budou oceněny fotoaparátem 
nebo tiskárnou. 

Přihlásit můžete alej nebo stromořadí z vašeho blízké-
ho okolí nebo alej, kterou jste objevili na  svých cestách 
po české krajině a která vás zaujala pro svou krásu nebo 
příběh s ní spjatý. Podělte se o krásu i s ostatními a nomi-
nujte je do ankety Alej roku 2021. 

Klára Ondrigová, koordinátorka ankety Alej roku 2021
Arnika – centrum pro podporu občanů

soutěžní anketa
alej roku 2021 
hledá po jedenácté 
nejkrásnější alej nebo 
stromořadí v česku!

Jiří Vlček

od roku 2003

tel.: 724 059 111
www.v-group.cz
tel.: 724 059 111
www.v-group.cz

OKNA

DVEŘE

Všem našim zákazníkům a obchodním partnerům  
přejeme hezké Vánoce a vše nejlepší do nového roku
Všem našim zákazníkům a obchodním partnerům 

přejeme hezké Vánoce a vše nejlepší do nového roku
Všem našim zákazníkům a obchodním partnerům  

přejeme hezké Vánoce a vše nejlepší do nového roku

Na fotografi i: Vítězná Alej roku 2019 – Památná alej 
u Rakovnického potoka. (Autor: Jan Mudra).
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Farma Nosreti a Jezdecký klub Zaječí uspořádali  v neděli 
5. prosince pro naše hodné děti mikulášskou jízdu, při které 
na potkání rozdávali různé dobroty. Tato velmi zdařilá akce se 
setkala s velkým ohlasem u mnoha dětí i jejich rodičů.
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